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Till: 
Kommunstyrelsen 
Upplands-Bro kommun 
196 81 Kungsängen  

 

SNF Upplands-Bros synpunkter på samrådshandlingarna gällande  

förslag till detaljplan och miljökonsekvensbeskrivning för Del av Tång 2:5 m.fl. 

Diarienummer KS 18/0440 

 
Regionala grönkilen 
I FÖB 2040 står att ”När tätorterna växer bör detta inte ske på bekostnad av Grönkilen…”.  
Det är alldeles fel att göra inskränkningar i den redan hårt ansatta grönkilen, Görvälnkilen. 
Planområdet ligger intill Lejondals naturreservat och fungerar i dag som en nödvändig bar-
riär mellan logistikområdet och reservatet. En inskränkning i Görvälnkilen får stora konse-
kvenser i både lokal och regional grönstruktur och är irreversibel. 
 
Lejondals naturreservat 
I och med att planområdet ansluter direkt till reservatet finns en betydande risk för påver-
kan på djurlivet. Logistikverksamheten riskerar också att störa djurliv som rekreations- och 
friluftsaktiviteter genom buller och ljusföroreningar och genom lukt från tillverkning av fär-
digmat. Även åkerbruk påverkas.  
 
Det finns risk att den närliggande omgivningens kulturvärden påverkas av de tänkta bygg-
nadshöjderna.  

 
Naturvärden  
I samrådsunderlaget står att planområdet innefattar stora delområden som är värderade till 
klass 3. Några delområden är bedömda som klass två, vilket motsvarar högt naturvärde.  
I FÖB 2040 står det ”…naturvärden (klass 1 och 2 sparas, klass 3 och 4  
grönkompenseras).”  Naturskyddsföreningen uppmanar kommunen att beakta detta i sitt 
beslut. 

Som påtalas i samrådsunderlaget är den största utmaningen den större 

vattensalamandern som har ett starkt skydd i EU:s Habitatdirektiv. Hela dess livsmiljö är 

skyddad och åtgärder planeras inom planområdet för att säkerställa artens ekologiska 

kontinuitet. Naturskyddsföreningen ifrågasätter om åtgärderna som presenteras i planerna 

är tillräckliga för att ge salamandrarna det skydd som de behöver. 

I samrådsunderlaget finns åtgärder för att skydda fladdermössen. Naturskyddsföreningen 

ifrågasätter om belysningsåtgärderna som presenteras i planerna är tillräckliga för att ge 

fladdermössen det skydd som de behöver. 

Det finns också områden enligt Skogsstyrelsens nyckelbiotopsinventering och objekt med 

högt naturvärde (Skogens pärlor; Skyddad natur). Naturskyddsföreningen anser att det är 

viktigt att bevara värdefulla skogsområden, dels på grund av att naturvärden i skogen är 

mer och mer hotade. Dels därför att tätortsnära natur/skog är viktiga för människors 

välbefinnande. 
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Behov av ny väg 

Vi anser att man inte ska bygga en ny väg från Kockbacka till fastigheten. Vägen planeras 

att byggas i kanten av Lejondals naturreservat. Det skulle innebära ytterligare krympning 

av reservatets mark och ännu mer bullerstörning inne i reservatet. Det finns sedan tidigare 

förslag till detaljplan och miljökonsekvensbeskrivning för Trumpetartorp (Bro Nr 1901) som 

naturskyddsföreningen lämnade synpunkter på. 

Vi tycker att en ny avfart/påfart istället bör byggas i direkt anslutning till Brunna 

industriområde. 

 
 
Slutsatser 

Naturskyddsföreningen anser att planen inte ska godkännas utan avslås eller omarbetas 

så att grönkilen inte naggas och så att naturreservatet inte påverkas. 

 

Carin Enfors  

Ordförande  

Naturskyddsföreningen Upplands-Bro 

c/o Carin Enfors 
Ringuddsslingan 23 
197 91 Bro 
Tel: 070-536 26 15 
carin.enfors@telia.com 
 


